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EGYHÁZFEGYELMI LÉPÉSEK 

 Bor Ferenc élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

KSZE Ságvár, 2023. 10. 28. 
 

Drága mennyei Atyánk, az Úr Jézus Krisztus szent nevében jövünk eléd dicsérettel, 
magasztalással, hálaadással. Hálával teljes a szívünk, Atyám, hogy szélesíted a látásunkat. 
Nagyobb megértést adsz az Igéből. Köszönjük, hogy megismerhetjük az Ige mélységét. 
Szeretünk Téged, Atyám! Köszönjük a végtelen szeretetedet, amit elfogadunk Tőled. Hálákat 
adunk, Atyám, hogy áldások lehetünk mások számára. Megdorgáljuk Jézus nevében a 
szélsőséges időjárási körülményeket. Megdorgáljuk a betegségtüneteket, és a legyőzött ellen-
ség minden munkáját, az ellenséget, akit a lábunk alatt tartunk. Legyőzve és hatástalanítva az 
Úr Jézus Krisztus hatalmas és szent nevében. Áldunk, magasztalunk Téged, Atyám! Örven-
dezünk Benned, mert a Te örömed a mi erősségünk. Köszönjük, Atyám, hogy Te bennünket 
egyenes útra állítottál, és azon haladhatunk előre. Hálát adunk a Szent Szellem vezetéséért! 
Köszönjük, Úr Jézus azt a bevégzett munkát, amit elvégeztél a kereszten, és azt a győzelmet, 
amit megszereztél a számunkra. Mi ennek a győzelemnek a tudatában királyokként ural-
kodunk már ebben a földi életben az ellenség és a sötétség minden ereje felett olyan módon, 
hogy rendeleteket hozunk, kihirdetjük, és meg van nekünk, amit mondunk. Ügyelünk a 
kimondott szavainkra, hogy ezzel nehogy elrontsuk az áldásokat, amelyek hozzánk tartoznak, 
a Jézus nevében. Köszönjük, Atyám, hogy nagy békességben élhetünk, és szent védelemben 
élhetünk a Te védő szárnyaid alatt, a Jézus Krisztus szent nevében. Ámen. 

Szeretettel köszöntünk benneteket! A mai tanítás címe: Egyházfegyelmi lépések. Lehet, 
hogy furcsán hangzik ez a cím, de rögtön meg fogjátok érteni, hogy miről van szó. Ma ugyan-
is az egyház-fegyelem négy lépését fogjuk áttekinteni. Mivel megragadott a Bibliaiskolának 
ez a tanítása, ezért szeretném átadni, hogy áldás lehessen mások számára is. Átformálná a 
kapcsolatokat az, ha követnénk azokat az útmutatásokat, amelyeket Jézus adott nekünk. 
Elsőként elolvasunk egy igeszakaszt a mi Biblia kiadásunkból.  

Máté 18,15–20. 
15. Ha pedig a te atyádfia vétkezik ellened, menj el és dorgáld meg őt négyszemközt: 

ha hallgat rád, megnyerted a te atyádfiát  
16. Ha pedig nem hallgat rád, végy magad mellé még egyet vagy kettőt, hogy két 

vagy három tanú vallomásával erősíttessék minden szó.  
17. Ha azokra nem hallgat, mondd meg a gyülekezetnek; ha a gyülekezetre sem hall-

gat, legyen előtted olyan, mint a pogány és a vámszedő  
18. Bizony mondom néktek: Amit megköttök a földön, a mennyben is kötve lészen; 

és amit megoldotok a földön, a mennyben is oldva lészen  
19. Ismét, mondom néktek, hogy ha ketten közületek egy akaraton lesznek a földön, 

bármely dolog felől, amit csak kérnek, megadja nékik az én mennyei Atyám  
20. Mert ahol ketten vagy hárman egybegyűlnek az én nevemben, ott vagyok kö-

zöttük. 
Fel kell figyelnünk arra, hogy ezek az igeversek mind összefüggenek egymással. A valódi 

szövegkörnyezet itt arról szól, hogy hogyan kell kibékülni a testvéreddel, vagy a gyülekezet-
tel. A gyakorlatban jól alkalmazható bölcsesség az, amit Jézus adott át nekünk ezzel kap-
csolatban. Hogyha ezt gyakorolnánk is, akkor sokkal nagyobb békességben, örömben, és 
összhangban élhetnénk. Nézzük meg a négy egyházfegyelmi lépést, amiről már korábban is 
hallottunk tanítást. Most az újabb kijelentések fényében tanulmányozzuk át ismét.  

1. Egyedül, négyszemköszt beszélsz avval, aki a problémát okozta. Ez a 90%-át meg 
szokta oldani a problémáknak.  
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2. Ha nem rendeződik a helyzet, akkor vigyél magaddal egy vagy két testvért, hogy mediá-
torok legyenek, és segítsenek másik nézőpontot adni neked. Olyanokat vigyél magaddal, akik 
érzelmileg nem kötődnek ehhez az ügyhöz.  

3. Ha ez sem működik, akkor vidd az ügyet a gyülekezet elé. 
4. Ha az első három lépés nem működött, akkor az illetőt átadhatod a sátánnak. Mit jelent 

ez? Egy igerésszel válaszolok: „ha pedig a gyülekezetre sem hallgat, tekintsd olyannak, mint a 
pogányt vagy a vámszedőt”. Ez az, amit a Biblia úgy nevez, hogy átadni valakit a sátánnak a 
test romlására. Sajnos a harmadik és a negyedik lépést manapság szinte lehetetlen kivitelezni. 
Nézzük meg ezeket a pontokat mélyrehatóbban: 

1. Négyszemközt 
Máté 18,15–17. Egyszerű fordítás 
15. Ha az Isten családjába tartozó testvéred vétkezik ellened, menj oda hozzá, négy-

szemközt figyelmeztesd, és mutass rá arra, amit rosszul tett! Ha hallgat rád, akkor 
sikerült elérned, hogy testvérek maradjatok. 

Itt azzal indít az Ige, hogy ha a másik okozta a problémát, akkor hogyan kell azt kezelni. 
Az első dolog, hogy odamész hozzá megbeszélni. A megalázkodásodat, és a másiktól való 
bocsánatkérésedet ne attól tedd függővé, hogy ő megteszi-e feléd. A megbocsátatlanság 
ugyanis olyan, mintha mérget innál, miközben azt gondolod, hogy csak a másiknak fog ártani. 
A megbocsátatlanság megmérgez és tönkretesz. Ez egy nyitott ajtó a sátán számára az éle-
tedben. A megbocsátatlanság nem azt jelenti, hogy az ember elveszti az üdvösségét, hanem 
azt, hogy nem él az üdvösség áldásai alatt. A megbocsátatlanságod által megnyitsz egy ajtót 
az ördög előtt.  Jó, hogyha ezt tudod. Ha az illető nem tudja, hogy problémád volt vele, akkor 
egyszerűen felejtsd el az egészet. Viszont, hogyha a másik ember tett valami rosszat, és biztos 
vagy benne, hogy ő a hibás, akkor menj és beszélj vele erről, de csak négyszemközt, ti ketten. 
Addig soha ne beszélj róla kívülállónak, amíg nem beszéltél ővele. Ha elhatároznád, hogy 
soha nem beszélsz a hibát okozó emberről másnak, amíg nem beszéltél a bajkeverővel, akkor 
az jobbá tenné a kapcsolataidat. Tehát először menj oda az illetőhöz, hogy személyesen 
tisztázd vele a helyzetet. De senki sem szeret összetűzésbe kerülni a másikkal, miközben 
tisztázza az ügyet. Ezt is tudjuk jól! 

2. Közvetítőkkel 
16. Ha nem hallgat rád, újra menj el hozzá, de ezúttal vigyél magaddal egy vagy két 

embert! Így mindent két, vagy három tanú bizonyíthat. 
Itt arról beszél az Ige, amit ma úgy neveznek, hogy mediátori eljárás, ami egyfajta közve-

títői segítséget jelent. A mediátori szó jelentése: semleges közvetítő, konfliktuskezelő. Tehát 
magaddal viszel egy vagy két embert, aki nem érintett az ügyben, akiben még nem okoztál 
előítéletet, akinek nem csak a saját oldaladról mondtad el a történetet. Tehát nem beszélsz 
nekik a problémáról, amíg nem beszéltél a bajkeverővel. Egyszerűen megkérsz valakit, hogy 
segítsen közvetíteni abban a helyzetben. Azzal, hogy egy vagy két hittestvért magaddal viszel, 
annak nem az a célja, hogy többen legyenek a te oldaladon, és a bajkeverőt földbe döngöljék, 
megszégyenítsék. Amikor sérelem ér bennünket, mi gyakran csak a saját szemszögünkből 
látjuk a dolgokat. Ezért ilyenkor olyan valakit kell segítségül hívnod, aki nem kerül az 
előítéleted hatása alá, és az érzelmeid hatása alá. Ilyenkor van szükséged egy objektíven látó 
személyre, aki veled megy, és semlegesen közvetít ebben a helyzetben. Ennek a lépésnek a 
célja tehát a megbékélés, a kibékítés.  

3. Gyülekezet elé vinni 
17/a. Ha rájuk sem hallgat, mondd el a gyülekezetnek!  
Ha megtetted az első két lépést, és ezek után sem ismeri el a hibáját, akkor vidd az ügyet a 

gyülekezet elé. Csak az első két lépés megtétele után viheted az ügyet a gyülekezet elé, azt 
mondván, hogy van egy vitás helyzet két hívő között. Kérlek, legyetek ebben döntőbírók! Ma 
a legtöbb gyülekezet ezt nem vállalná fel, mert sajnos nem így működnek. Annyira gyengél-
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kedik a gyülekezet, azaz Krisztus Teste, ahhoz képest, amilyennek Isten akarja látni, hogy 
ilyeneket szinte nem is szoktak tenni.  

Például keresztény szomszédok vitájában a legtöbb pásztor azt mondaná, hogy ez nem az 
én hatásköröm. Miért nem keresel egy ügyvédet, és pereled be a másikat? Vannak olyan 
családok, akik olyan mértékben veszekedtek az örökség miatt, hogy képesek lettek volna ezért 
egymást megölni is. A Bibliaiskola egyik tanára azt mondta, hogy én nem mennék perre a vér 
szerinti testvéreim ellen, és nem mennék perre a szellemi testvéreim ellen sem. Én az Úrra 
bíznám az ügyemet! Természetesen nem kizárt a jogi út sem Krisztus Testében, de ez legyen 
az utolsó lehetőség.  

Sajnos ma nagyon kevés az olyan gyülekezet, ahol felvállalják a felelősséget, hogy segít-
senek visszaállítani az egységet a tagok között. Ezért manapság ez gyakorlatilag nem műkö-
dik, mert a gyülekezetek nem vállalják fel a felelősséget. Egy tökéletes világban ennek a 
következőképpen kellene működnie: Ha nem tudjátok négyszemközt rendezni a kapcsolatot, 
és úgy sem, ha ketten, hárman mennek, akkor a gyülekezethez kell menni, alávetni magadat, 
és a vének döntésének engedelmeskedni. A vének azok az emberek, akik szellemileg érettek – 
gyakorlatilag a gyülekezet vezetői – meghallgatják mindkét oldalt, és döntést hoznak, amit 
mindkét félnek tiszteletben kellene tartania.  

Tehát két oka van annak, hogy nem igazán működik a harmadik pont. Az egyik az, hogy a 
legtöbb gyülekezet nem vállalja fel a felelősséget. A másik ok az, hogy a legtöbb ember nem 
vetné alá magát a gyülekezet döntésének. Nem ismerné el a gyülekezet vezetőségének a 
hatáskörét. Tehát úgy, ahogy a munkahelyen alá kell vetni magát a dolgozónak a főnök utasí-
tásának, döntésének, ennek a gyülekezetben is ugyanúgy kellene működnie. A legtöbb hívő 
sajnos nem ismeri el Krisztus Testének és véneinek a tekintélyét, ezért nem vetik alá magukat 
a gyülekezet határozatának.  

4. Átadni a sátánnak 
17/b. Ha még a gyülekezetre sem hallgat, akkor úgy bánj vele, mint egy hitetlennel 

vagy vámszedővel!  
Mit jelent ez? A Biblia ezt úgy nevezi az 1Korinthus 5,5-ben, hogy átadni valakit a 

sátánnak. Most olvassuk el ezt a szakaszt az 1Korinthus 5,1‒5-ig az Egyszerű fordításból.  
1Korinthus 5,1–5. Egyszerű fordítás 
1. Azt a hírt hallottam, hogy szexuális bűnök is előfordulnak köztetek. Sőt, olyan bűn 

is, amelyre még azok között sincs példa, akik nem ismerik Istent: hogy valaki közületek 
a mostohaanyjával él együtt.  

2. Ti meg annyira önteltek vagytok, hogy ez nem is bánt benneteket? Miért nem 
külditek el magatok közül ezt a férfit?  

3. Bár én most távol vagyok tőletek, szellemben mégis ott vagyok köztetek. Már el is 
határoztam, hogy mit kell tenni az ilyen emberrel. Úgy hoztam ezt az ítéletet, mintha ott 
lennék közöttetek.  

4. Gyűljetek össze az Úr Jézus nevében, és szellemben én is ott leszek veletek. Akkor 
Urunk, Jézus hatalmával 

5. Kiszolgáltatjuk a Sátánnak azt a férfit. Ez ugyan most a teste romlását, vagy 
pusztulását jelenti, azonban szelleme mégis megmenekülhet az Úr Napján. 

A mi Biblia kiadásunk úgy fogalmaz, hogy átadni a sátánnak. Az Egyszerű fordítás egy 
kicsit finomabban fejezi ki, hogy kiszolgáltatjuk a sátánnak. Ezt rögtön meg is fogjátok 
érteni, ahogy tovább haladunk az anyagban.  

Itt a korinthusi gyülekezetben már köztudott volt, hogy parázna módon éltek egyes hívők. 
Itt azt mondja az Ige, hogy a keresztények rosszabb életformát követtek ott, mint a hitetlenek. 
A hitetlenek ennél erkölcsösebben éltek. Arról szólt ez a feddés, hogy egy ember a mostoha-
anyjával került szexuális kapcsolatba. Majd így folytatja az Írás, hogy az ilyet ki kell zárni, és 
átadni a sátánnak, vagy kiszolgáltatni a sátánnak, ahogy az Egyszerű fordítás mondja.  
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Ez egy olyan igeszakasz, amit már sokan félreértelmeztek. Sok felekezet félreértelmezett. 
Vannak bizonyos vallásos felekezetek, akik konkrétan kizárják az embereket az egyházukból. 
Azért teszik ezt, mert tévesen abban hisznek, hogy ahhoz, hogy valakinek üdvössége legyen, 
az egyház tagjának kell lennie. Az üdvösséget tévesen az egyháztagsággal teszik egyenértékű-
vé, és nem az Úrral való személyes kapcsolattal. Vagyis úgy gondolják, hogy akit kizárnak az 
egyházból, az a pokolra van ítélve.  

Úgyhogy ők azt értik az alatt, hogy a kizárt személy elveszti az üdvösségét, és a pokolra 
kárhoztatják. Úgyhogy egyesek tévesen úgy értelmezik ezt, hogy a sátánnak való átadás azt 
jelenti, hogy az ember ki lett rúgva a Krisztus Testéből.  

De senkinek sincs joga kirúgni valakit Krisztus Testéből. Ez egyedül az Úr és az adott 
hívő személyes kapcsolata. A Máté 18-nál és az 1Korinthus 5-nél egy összefüggés látható. Ezt 
fogjuk megnézni és tanulmányozni. A gyülekezet olyan hívők közössége volt, akik szeretet-
ben jártak egymással, akik szellemben közösségben voltak egymással.  

Az első században folyamatosan üldözték őket, ezért ők egyfajta szubkultúrában, más 
néven elkülönült közösségben éltek. Házaknál gyűltek össze minden nap, úgyhogy mindenki 
közösségben volt a többiekkel, és imádkoztak, és közben jártak egymásért. Itt a lényeg, majd 
később meglátjátok, hogy a közben jártak egymásért, ez egy kulcskérdés.  

Pál arról beszélt itt, hogy ne imádkozzanak tovább ezért a renitens, parázna emberért, 
adják át őt a sátánnak a test pusztulására, hogy a szelleme üdvözüljön az Úr Jézus napján. 
Ugyanebben a szakaszban beszélt Pál arról is, hogy csodálkozik, hogy miért nem távolították 
még el őt maguk közül.  

Tehát nem arról van szó, hogy a pokolra kárhoztatnák, vagy ilyesmi, hanem ez a közben-
járás erejéről szól, illetve a közbenjárás erejének a megvonásáról szól. Ezt így lehet össze-
kapcsolni a Máté 18,18–19-es versével, amit rögtön felolvasunk. Ugyanis miután a pogány-
ként és a vámszedőként való kezelésről beszél Pál, vagyis a sátánnak való átadásról – mert ez 
a kettő ugyanazt jelenti – a következőt mondja az Egyszerű fordításban: 

Máté 18,18–19. Egyszerű fordítás 
18. Bizony mondom néktek, amit megköttök a földön, kötve lesz a mennyben is. Amit 

pedig feloldotok a földön, oldva lesz a mennyben is.  
19. Bizony mondom néktek azt is, hogy ha közületek ketten egyetértenek a földön 

mindabban, amit kérnek, azt mind megadja nekik az én mennyei Atyám. 
Itt egy picit szeretném elmagyarázni, hogy mit jelent az, hogy amit megkötünk a földön az 

a mennyben is kötve lészen. Tehát, amit mi itt a földi életben a hitünk által megtiltunk, az a 
szellemi világban is meg van tiltva. S ugyanez fordítva: amit megengedünk a hitünk által, és 
ki is mondjuk, mert a szavainknak teremtő ereje van, az a szellemi világban is engedélyezett. 
Tehát itt a menny a szellemi világot jelenti.  

Ennek az a pozitív oldala, hogy gyülekezeti testületként egyetértésre – mi úgy használjuk 
ezt, hogy egy akaratra – juthattok, és olyan dolgokat tudtok megtenni, amit egyedül nem tud-
nátok. Van olyan, amit úgy nevezünk, hogy kollektív kenet, vagy más néven mi úgy ismerjük, 
hogy összevont kenet. És az a pozitív oldal, hogy a közbenjárás által le tudjátok állítani a 
sátánt. Szó szerint befolyásolni tudjátok a szellemi világ dolgait – erre utaltam az előbb.  

Mivel nem a fizikai szemeitekkel látjátok ezeket, ezért némelyek kételkednek ebben. De 
sok Ige utal arra, hogy amit megköttök a földön az kötve lesz a mennyben is, azaz a szellemi 
világban. A negatív oldala viszont az, hogyha a fegyelmezési lépésekhez nem jól viszonyul az 
adott ember, akkor a gyülekezet át tudja adni őt a sátánnak. Ez olyan módon történik, hogy 
vissza tudják vonni a közbenjárást érte. Így védelem nélkül a sátán könnyedén rátámadhat, és 
az életére is törhet akár. Azzal a céllal történik mindez, hogy ne a bűnében éljen tovább, és ne 
szegje meg Isten Igéjét, hanem visszaforduljon az Úrhoz.  

Tehát két eset lehetséges, amikor a gyülekezet megvonja egy kicsúszott hívő felett az 
imatámogatást, a közbenjárást: hogy vagy észhez tér és visszafordul az Úrhoz, vagy pedig 
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learatja azt, amit testből vetett, és akár az életébe is kerülhet. Az Ige azt mondja, hogy a 
testnek arat veszedelmet. Tehát a sátánnak való átadás a közbenjárás visszavonásáról szól. 
Csak akkor tehetsz ilyet, ha a gyülekezet már korábban imádkozott érte. Csak az első három 
lépés megtétele után viheted a gyülekezet elé, amelyik vállalja a felelősséget, és ők is úgy 
értékelik a helyzetet, mint te. Tehát egy akaraton vagytok. Ha a gyülekezet vezetői is 
beszéltek vele, de ennek ellenére ő mégis hajthatatlan, engedetlen, akkor a gyülekezet vénei-
nek, vezetőinek a felügyelete alatt lehet megtenni a negyedik lépést, azaz átadni az illetőt a 
sátánnak. Tehát nem egy hívő hatásköre ez. Összegzésképpen elmondható, hogy mindig az 
adott korra vonatkoztatva, a szövegkörnyezetben szabadna csak értelmezni az Írásokat.  

Ráadásként, még egy rövid kis üzenet van a szívemen: hozok még egy példát a szövegkör-
nyezetben való értelmezés fontosságáról. Olvassuk el a Máté 10-ben, a KSZE bibliafordítá-
sunkból, a 35-től a 37-ig: 

Máté 10, 35–37. 
35. Mert azért jöttem, hogy meghasonlást támasszak az ember és az ő atyja, a leány és 

az ő anyja, a meny és az ő anyósa közt; 
36. És hogy az embernek ellensége legyen az ő házanépe. 
37. Aki inkább szereti atyját és anyját, hogynem engem, nem méltó énhozzám; és aki 

inkább szereti fiát és leányát, hogynem engem, nem méltó énhozzám.  
Ugyanezt írja az Egyszerű fordítás is. 
Menjünk el a Lukács 14,26-hoz, először a mienkből, utána pedig az Egyszerű fordításból: 
Lukács 14,26. 
26. Ha valaki énhozzám jön, és MEG NEM GYŰLÖLI az ő atyját és anyját, feleségét és 

gyermekeit, fitestvéreit és nőtestvéreit, sőt még a maga életét is, nem lehet az én tanít-
ványom. 

Itt Jézus nagyon kemény szavakat használ: azt, hogy ha „meg nem gyűlöli”. Persze ezt 
nem szó szerint kell érteni. (Ez itt az értékrend kifejezése. Nem azt kéri Jézus, hogy gyűlöld a 
családodat. Azt kéri, hogy Őt többre tartsd a családodnál!) 

Az Egyszerű fordítás rávilágít arra, hogy itt arról van szó, hogyha „jobban szeret énnálam” 
– ezt mondja Jézus. Tehát a Lukács 14,26. Egyszerű fordítás következik: 

Lukács 14,26. Egyszerű fordítás 
26. Csak az lehet az én tanítványom, aki hozzám jön, és JOBBAN SZERET ENGEM, mint 

apját, anyját, feleségét, gyermekeit vagy testvéreit! Igen, csak ha jobban szeret engem 
még a saját lelkénél is! 

A mi fordításunk azt mondja, hogy „meg nem gyűlöli”, az Egyszerű fordítás pedig azt 
mondja, hogy „jobban szeret engem”, mint a családtagjait. Fontos, hogy ezt összekapcsoljuk 
azzal, amit Jézus a Máté 10-ben mondott. Ezt a két igeszakaszt össze kell vetni, mert ha csak 
a Lukács beszámolóját olvassuk, akkor úgy tűnhet, mintha nem kellene tisztelnünk apánkat, 
anyánkat, és hogy gyűlölnünk kellene minden embert. Jézusnak pontosan ugyanaz a tanítása 
olvasható két leírásban is. 

Azt mondja, és most az értelmét mondom: hogyha jobban szereted apádat és anyádat, mint 
engem, akkor nem vagy méltó énhozzám. Tehát valójában nem azt mondja, hogy gyűlölnöd 
kell a másikat, hanem azt, hogy az Istennek való elkötelezettség és odaszánás mértéke tekin-
tetében, meg kell gyűlölnöd mindenki mást, sőt a saját életedet is. Úgy tudod az Urat fel-
magasztalni minden fölé, ha az első helyre teszed Őt! 

Tehát ezeket az igeverseket szintén együtt kell vizsgálnod és értelmezned, hogy teljes 
képet kaphass arról, amit Jézus tanít. 

Bízom benne, hogy a mai üzenetből megláttátok azt, hogy milyen fontos az adott 
szövegkörnyezetben, helyesen értelmezni Isten Igéjét! Ámen. 

Van-e valakinek a szívén valamilyen üzenet? 
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Bor Ágnes: 
Nem ehhez az üzenethez szeretnék szólni, hanem készültem egy másik igeszakaszból. A 

Márk 4. fejezetében olvashatunk példázatot. A Márk 4. fejezetben a 30-tól a 32-ig. Ez egy 
példázat Isten országával kapcsolatban, amit Jézus tanít: 

Márk 4, 30–32. 
30. És monda: Mihez hasonlítsuk az Isten országát? Avagy milyen példában példáz-

zuk azt? 
31. A mustármaghoz, amely mikor a földbe vettetik, minden földi magnál kisebb. 
32. És mikor elvettetik, felnő, és minden veteménynél nagyobb lesz, és nagy ágakat 

hajt, úgyhogy árnyéka alatt fészket rakhatnak az égi madarak.  
Hitem és reményem szerint sok keresztény van, aki az életében, a szolgálatában nagy fává 

akar nőni, és az ágain keresztül ki akar nyúlni más emberek felé.  
Vannak keresztények, akik szolgálni akarnak mások felé az Igével, be akarnak vezetni 

másokat az Ige oltalmába, az Ige megértésébe, Isten szeretetébe, békességébe. De vannak 
olyanok, akik ezt gyökér nélkül vagy nagyon kicsi gyökérrel akarják megtenni, és így nem 
fog működni nekik. Hogyha fizikai szinten nézzük, akkor egy kicsi, gyenge fára rászáll a ma-
dár és letörik a fa ága, vagy ha nagyon gyenge a fa, akkor gyökerestől kidől az a fa. Ha kicsi 
még a fa, gyenge a gyökere, akkor egy szélvihar kidönti az egész fát, gyökerestől. A kereszté-
nyek, ha nem gyökereznek meg az Igében a hitükkel, a gondolkodásukkal, a szívükkel, akkor 
az ő jelképes fájukat is, a hitük fáját is, vagy a szolgálatuk fáját is, kidönti az élet vihara.  

Ezért fontos, hogy a keresztények engedjék meg, hogy az Ige mélyen meggyökerezzen a 
szívükben, mert csak így tudnak megerősödni, felnövekedni az Igében. Így jelképesen: az 
életük fája, a hitük fája, csak így tud megnőni, megerősödni; mert a gyökér az, ami a táp-
anyagot eljuttatja az ágakhoz, és így tud csak a föld felett nőni a fa, levelet hajtani és gyümöl-
csöt teremni. Amikor a pici magból kikel a növény, akkor is először a gyökere bújik ki és ez a 
pici gyökér, már valamennyire megkapaszkodik földben, már tápanyagot szív a földből, és így 
tud felül a levele is kinőni. Aztán így tud egyre erősebb növénnyé nőni, egyre erősebb fává 
nőni, míg végül már elbírja a madarakat, míg végül már elbírja a gyümölcsöket. Az is 
előfordul, hogy a fa már elég érett ahhoz, hogy gyümölcsöt teremjen, de ahogy növekszik a 
gyümölcs, úgy az ágak letörnek a gyümölcs súlya alatt. Így az a fa, nem tudja kinevelni, 
kihordani a gyümölcsét.  

A keresztényeknél is megfigyelhető ez, hogy elkezd egy kis gyümölcskezdemény meg-
jelenni az életükben, ami egyezik az Igével, de ha nem erősödnek meg még jobban az Igében, 
nem erősödik meg még jobban a gyökerük az Igében, akkor nem tudják kihordani, kinevelni a 
gyümölcsöt; mert az élet vihara leszakítja az ágról azt a gyümölcsöt, például, és így nem 
tudnak gyümölcsöt teremni. Ezért fontos az, hogy megengedjük azt, hogy az Ige mélyen 
meggyökerezzen a szívünkben. Ez fontos! Csak így tudunk felnövekedni és gyümölcsöt 
teremni az Ige alapján, csak így tud a hitünk felnövekedni, megerősödni, és így tud igei 
gyümölcsöt teremni a hitünk az életünkben.  

Ahogy egyre mélyebb kijelentést kapunk az Igéből, úgy tud az igei hitünk, az isteni fajta 
hitünk, amit az Ige hoz elő, növekedni, erősödni. Ahogy egyre mélyebb kijelentést, megértést 
kapunk az Igéből, az terem isteni fajta hitet. Így, ez a mélyen megértett, kijelentett Ige és az 
isteni fajta hit győzi le az élet viharait.  Így tud a mi életünk fája, a hitünk fája, erős maradni, 
és így tud megállni az élet viharaiban. Így tudunk szolgálni mások felé az Igével. Így tudunk 
másokat az Úrhoz hozni, az Ige oltalmába hozni: Jézus szeretetébe, békességébe behozni. De 
az is fontos, hogy meg is tudjuk őket tartani az Úr szeretetében, békességében.  

Ha továbbra is éhezik az Igét és hozzánk fordulnak igei magyarázatért, tanácsért. Így az 
Úrhoz tudjuk még közelebb, és még közelebb vezetni, és így tudjuk őket bevinni még 
mélyebben, és még mélyebben az Igébe: az Úr szeretetébe, az Úr békességébe; és így tudnak 
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ezek az emberek egyre közelebb és közelebb kerülni az Úrhoz, és aztán így tudnak ők is 
megerősödni a hitben, az életükben, a szolgálatukban.  

A másik példa, amit szeretnék hozni, az a gyógyulással kapcsolatos, de bármi másra is 
lehet ezt alkalmazni. Ha egy nagyon pici fácskát akarunk gyökerestől kiásni a földből, akkor 
egy mozdulattal elfordítjuk az ásót, és kijön a teljes gyökérzettel az a kicsi fa. De, ha egy nagy 
fát akarunk, nem géppel, hanem kézi szerszámokkal kiásni, akkor nagyon mélyre le kell ásni, 
hogyha a gyökereit teljesen ki akarjuk ásni. Körbe kell ásni, nagyon mélyen és egy ásómozdu-
lattal, egy bökéssel a gyökerének csak egy-egy szálát tudjuk elvágni. Ahogy így körbeme-
gyünk a fa körül, így mindig fokozatosan egy-egy szálat tudunk elvágni a gyökeréből, és így 
tudjuk végül a teljes gyökerét kiásni.  

Ha megszületnek a kisbabák a földre, attól kezdve a világban az veszi őket körül, amit 
hallanak a betegségről, például. Azt hallják, hogy például, itt van az ősz, jön az influenza, 
ilyen vírus, olyan vírus, az emberek arról beszélnek, hogy el fogják kapni. Vagy arról 
beszélnek a családban, hogy az idősebbeknél már megjelennek ilyen-olyan betegségek, 
problémák, és ezt hallja az a kisbaba, az a gyerek, ahogy felnő. Ha a tévét bekapcsolják és a 
reklámokból azt hallják, hogy ez a baja, az a baja, vegyen be ilyen gyógyszert, olyan gyógy-
szert és ezek a reklámok a betegségre irányítják a figyelmet. A gyerekek ebben nőnek fel: 
évekig, évtizedekig ezt hallják. A hit hallásból van, akkor is, ha ezeket a negatív mondatokat 
hallják a betegséggel kapcsolatban: így a betegség kerül a figyelem középpontjába, nem a 
gyógyulás, nem az egészség.  

Tegyük fel, hogy valaki évtizedeken keresztül ezeket a betegségekről szóló mondatokat 
hallotta, és nagyon mélyen meggyökerezett az ő szívében, az ő gondolkodásában, a hozzá-
állásában. A betegség – ez hasonló ahhoz a nagy fához, aminek a gyökereit csak nehezen 
lehet kiásni, sok ásómozdulattal. Ha meghallja az Igét ez az ember, például, akkor az Ige is 
elkezd meggyökerezni a szívében, egyre mélyebbre és mélyebbre, és ahogy az Ige egyre 
mélyebbre és mélyebbre hatol az ő szívében, úgy az Ige kétélű kardja, ami élő és ható, az 
egyenként elvágja a betegségnek a gyökérszálait, amik ott vannak az ember szívében. Ez is az 
egyik oka lehet annak, hogy nem gyógyul meg az illető, vagy csak évek múlva gyógyul meg, 
pedig már évek óta hallgatja az Igét és tudja, hogy Jézus sebeiben meggyógyult, de időbe 
telik, mire eljut odáig, hogy az Ige kardja elég mélyre behatol a szívébe és a betegség-
tudatnak, a betegséggel kapcsolatos gondolkodásnak, hozzáállásnak, az összes gyökérszálát 
kivágja és a teljes gyökérzetét kivágja.  

Mikor már eljut odáig ez az ember, hogy az Ige már kivágta az összes gyökeret, akkor 
szabadul fel a szívében, a lelkében arra, hogy elfogadja, befogadja a gyógyulást. Ezután van 
esély arra, hogy a testében megnyilvánuljon a gyógyulás, mert amikor már a betegségnek 
minden gyökere ki lett vágva a szívéből, akkor tud benne tudatosulni az, hogy ő Jézus 
sebeiben meggyógyult. Amikor a szívét is betölti már a gyógyulás, a szívében már olyan 
mélyen meggyökerezett a gyógyulás, a gyógyulásról szóló hit Igék, hogy kiszorítja már a be-
tegséget a szívéből, a betegség gyökereit a szívéből, akkor tud csak a testében is megnyilvá-
nulni a gyógyulás. 

A növényeknél is, fizikai szinten, megfigyelhetjük azt, hogy egy sűrűn nővő növénynél 
előfordul, hogy nem tud kihajtani alóla egy másik növény, vagy nem tud kikelni egy másik 
növénynek a magja. Ugyanígy, ha már az Ige gyökere olyan nagy és olyan sűrű, hogy már 
kiszorítja a betegség gyökerét az ember szívéből, az ember gondolkodásából, hozzáállásából, 
akkor tud kijelentést venni az ember a gyógyulásról, a megértésről, és így tud már annak a 
tudatában ellenállni a betegségnek, hogy ő Jézus sebeivel meggyógyult, és a Jézus 
Krisztusban győztes, áldott, szabad, egészséges. Ez is egy akadálya még a gyógyulásnak, ha 
az Ige gyökere nem szorította ki a betegség gyökerét valakinek a szívéből. 

Köszönjük az Úrnak, hogy ebben is tudunk növekedni. Gyökér nélkül még ne akard 
szolgálni az Urat, mert nem tudod szolgálni, mert rászállna a kismadár a faágadra, letörne az 
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ág alatta: gyenge még az ágad. Előbb gyökerezz meg az Igében, és ahogy meggyökerezünk az 
Igében egyre mélyebben és mélyebben, az Ige elvégzi már a munkát az életünkben, és elvégzi 
a gyümölcstermést az életünkben.  

Ne úgy imádkozz, hogy Uram, használj engem, hanem: Uram, tegyél használhatóvá 
engem! Így válik lehetségessé, hogy előbb mélyen meggyökerezünk az Igében. Megengedjük 
az Igének, hogy egyre mélyebben és mélyebben meggyökerezzen bennünk, és utána tudunk 
már erős fává nőni, és utána tudunk gyümölcsöt teremni, utána tudunk kinyúlni mások felé az 
Igével, az igei szolgálattal. Ámen. 

 
Bor Ferenc: 
Lezárjuk a mai alkalmat. Isten kegyelmét kérjük az életetekre. Isten kegyelme őrizzen 

benneteket a továbbiakban is! Áldott hetet kívánunk! Ámen! 
 
Horváthné Éva: 
Úgy folytatnánk a mai alkalmunkat, hogy együtt elmondunk egy imádságot. Befogadjuk az 

Úr Jézust, mert ez egy nagy fontosságú dolog, mert egy mennyei örök életet kapunk ezzel, 
ami egy belépés a mennybe, egy útlevél a mennybe. Ezt a mai napon is el fogjuk együtt 
mondani, el fogjuk imádkozni, hittel és szívvel.  

Azt mondja az Ige, hogy szükség néktek újonnan születnetek. Ezt mondja Jézus Nikodé-
musnak, egy vallási vezetőnek, hogy szükség néktek újonnan születnetek, mert ha valaki nem 
születik újonnan, az nem láthatja meg Isten országát. Tehát az újjászületés a legfontosabb, 
hogy átlépjünk a mennyei királyságba.  

Azt írja Isten Igéje, a Róma 10,9–10-ben:  
Róma 10,9–10. 
9. Mert ha a te száddal vallást teszel az Úr Jézusról, és szívedben hiszed, hogy az Isten 

feltámasztotta Őt a halálból, üdvözülsz. 
10. Mert szívvel hiszünk a magigazulásra, szájjal teszünk pedig vallást az üdvösségre.  
Ez a Római levél 10. fejezetének a 9–10-es igeverseiben hangzik el, ez a Pál apostol 

szerinti „hiszekegy” imája. Ezt fontos, hogy szívvel és hittel mondjuk ki, a szánkkal mondjuk 
ki, és addig tudjuk ezt megtenni, amíg itt vagyunk a földön. Tehát be kell fogadni az Úr Jézust 
a szívünkbe. Ez nagyon fontos! 

Hogyha hisszük azt, hogy Jézus Istennek a Fia, akkor ezt be tudjuk a szívünkbe fogadni. 
Kérlek benneteket, hogy álljatok fel, és tekintsetek Jézusra, és imádkozzunk!  
 
Mondjátok utánam: 
Hiszem, hogy Jézus Istennek Fia. 
Hiszem, hogy Jézus meghalt az én bűneimért, a Biblia tanítása szerint. 
Hiszem, hogy Jézus feltámadt a halálból, az én megigazulásomért. 
 
Kérlek, Jézus legyél az én Uram!  
Legyél az én Megváltóm! 
Legyél az én Gyógyítóm! 
 
Jézus, Úrrá teszlek az életem felett. 
Te vagy az én Uram. 
Te vagy az én Megváltóm. 
Te vagy az én Gyógyítóm.  
Meg vagyok váltva. Újjászülettem Krisztusban.  
Az Ő drága szent vére minden bűnömet eltörölte, és megtisztított minden bűntől. 
Ez az igazság, mert Isten Igéje igazság, Jézus nevében. Ámen. 
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Azt mondja továbbá az Ige a Lukács evangélium 11,13-ban, hogy a mennyei Atya, azt 

mondja az Igéjében, hogyha Jézus nevében kéred Tőle az Ő Szent Szellemét, akkor Ő 
örömmel odaadja neked. Ezért egy imádságot erről is mondunk, és ezzel a Szent Szellemet is 
befogadjuk. 

Drága mennyei Atyám, a Te Igéd alapján, Jézus nevében kérem Tőled a Szent Szelleme-
det! Töltsd be a szívemet a Szent Szellemmel. Keresztelj meg a Szent Szellemmel!  

Köszönöm, mennyei Atyám, hogy minden imámat meghallgatod és megválaszolod. 
Ezért hitben vallást teszek: megkeresztelkedtem a Szent Szellemmel. Betöltekeztem, 

beteljesedtem, teljes lett a szívem a Szent Szellemmel. Ennek jeleként nyelveken fogok 
imádkozni, ahogy a Biblia tanítja, ahogy a Szent Szellem adja a kiejtést. Köszönöm, drága 
mennyei Atyám. Köszönöm, Jézus. A Szent Szellem örökké bennem és velem marad, és 
elvezet minden igazságra. Ámen. Halleluja! 

Köszönjük a drága mennyei Atyának, hogy Ő él és itt van közöttünk, itt van bennünk, itt 
van fölöttünk, és körbevesz minket az Ő szeretetével, jóságával és védelmével! Ámen. 

 
* Az idézett Igék a KSZE revideált Bibliából származnak, amely a King James kiadás számozását követi. 
A függőleges vonallal jelzett részek más fordításból származnak. 

 

 


